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PROTOKÓŁ NR  26-5/2012 
 

z nadzwyczajnego posiedzenia Komisji Kultury i Promocji 
Rady Miasta Gdańska, 

które odbyło się 29 marca 2012 roku. 
 
Komisja rozpoczęła posiedzenie o godzinie 08:45, zakończyła o godzinie 09:00. 
 
Obecność : 
W posiedzeniu uczestniczyło 6 członków Komisji, wg listy obecności, która stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista obecności pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Marek Bumblis otworzył posiedzenie, powitał zebranych  
i stwierdził quorum. Poinformował, Ŝe porządek został wysłany do radnych drogą 
elektroniczną – Porządek Obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Obradowano według następującego porządku obrad: 

1. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wzniesienia pomnika Jana Pawła II  
i Ronalda Reagana - druk nr 526. 

 
Poddano porządek obrad pod głosowanie.  
 
USTALENIA KOMISJI:  
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – przyjęła proponowany porządek 
posiedzenia. 

 
 

PUNKT 1  
 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wzniesienia pomnika Jana Pawła II  
i Ronalda Reagana - druk nr 526 

 
Druk nr 486 – Sprawa: BRMG-S.0006.89.2012  

(Oryginał uchwał przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 29.03.2012r.) 
 
Pani Anna Czekanowicz - DrąŜewska - Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
Projekt uchwały dotyczy wzniesienia pomnika Jana Pawła II i Ronalda Reagana. 
Sprawę Państwo znacie. Zgodnie ze wskazaniami i ustaleniami została powołana 
grupa robocza, która dokonała rewizji lokalizacji pomnika. W tej chwili jest nowa 
lokalizacja pomnika. Znajduje się on w parku im. Reagana, ale w pobliŜu  
ul. Dąbrowszczaków i Piastowskiej, przy ciągu spacerowym na osi falowca  
przy ul. Jagiellońskiej. Ponadto nic w projekcie uchwały się nie zmieniło. Czyli 
finansowanie wykonania pomnika oraz jego posadowienia zostaje sfinansowane 
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przez Stowarzyszenie „Godność”. Natomiast, tak jak zostało zapisane w projekcie 
uchwały: „Zagospodarowanie otoczenia zostanie wykonane przez Miasto Gdańsk. 
Realizacja zadania nastąpi po zabezpieczeniu w budŜecie środków na ten cel.” 
 
Pani Agnieszka Owczarczak - Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czyli nie ma w budŜecie środków zabezpieczonych na to? 
 
Pani Anna Czekanowicz - DrąŜewska - Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
W tej chwili nie. 
 
Pan Marek Bumblis - Przewodniczący Komisji 
Proszę, czy są jakieś pytania do Pani dyrektor? 
 
Pani Agnieszka Owczarczak - Wiceprzewodnicząca Komisji 
Pytań nie mam. Chciałam tylko powiedzieć, Ŝe mi ta lokalizacja się nie podoba, nie 
satysfakcjonuje mnie. Nie zostałam przekonana. Dla mnie to jest nadal w zasadzie, 
to samo miejsce. 
 
Pan Marek Bumblis - Przewodniczący Komisji 
Miejsce się bardzo róŜni. Tamto było z frytkami i ze strojami kąpielowymi. 
 
Pani Beata Wierzba - Członek Komisji 
Jest blisko parku zabaw. 
 
Pan Marek Bumblis - Przewodniczący Komisji 
A to jest miejsce bardziej spacerowe, bardziej rodzinne. 
 
Pan Piotr Skiba - Członek Komisji 
Myślę, Ŝe to nie są tak naprawdę te argumenty, o których Radna Agnieszka 
Owczarczak mówi. Ale dobrze, to jest sprawa juŜ dogadana, więc ... 
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz - Członek Komisji 
KaŜdy moŜe mieć własne zdanie. 
 
Pan Piotr Skiba - Członek Komisji 
Tutaj trochę inne argumenty rzutują na moje zdanie. 
 
Pan Marek Bumblis - Przewodniczący Komisji 
Klub Platformy delegował dwie osoby, Ŝeby rozmawiać ze Stowarzyszeniem 
„Godność”. I Taką wersję kompromisową wypracowaliśmy. Pan Gruda ze strony 
Stowarzyszenia „Godność”, Pan Szymon Moś ze strony Platformy i Marek Bumblis, 
równieŜ ze strony Platformy. 
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz - Członek Komisji 
Mi się bardzo podoba ta lokalizacja. 
 
Pan Piotr Skiba - Członek Komisji 
Moim zdaniem, sądzę, Ŝe Radnej Owczarczak teŜ, jest przesyt pomników 
związanych z Naszym rodakiem. Sądzę, Ŝe gdyby był to pomnik Ronalda Reagana, 
to byłoby tak oczywiste i proste, Ŝe nie byłoby dyskusji. Mam wątpliwości. 
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Pani Aleksandra Dulkiewicz - Członek Komisji 
Przy pomniku brakuje mi jeszcze Margaret Thatcher, bo uwaŜam, Ŝe to jest trójka 
osób, które... 
 
Pan Piotr Skiba - Członek Komisji 
Ale nie spacerowali razem i nie ma zdjęcia. 
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz - Członek Komisji 
To prawda. Chciałam się zapytać Pani dyrektor: czy jesteście w jakimś kontakcie  
ze Stowarzyszeniem „Godność”. Bo jak to się odbędzie, kiedy zabezpieczymy środki 
w budŜecie na przygotowanie terenu?  
 
Pani Anna Czekanowicz - DrąŜewska - Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
Jest to zadanie Zarządu Dróg i Zieleni. Nie potrafię odpowiedzieć na to pytanie. 
Zarząd Dróg i Zieleni wie o tym i będzie starał się w ramach swoich moŜliwości  
w przyszłym roku znaleźć takie środki.  
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz - Członek Komisji 
W przyszłym roku? 
 
Pani Anna Czekanowicz - DrąŜewska - Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
Tak, bo w tym roku będzie to niemoŜliwe. 
 
Pan Marek Bumblis - Przewodniczący Komisji 
Stowarzyszenie „Godność” chciałoby postawić pomnik do końca maja. Tylko nie 
wiem jaki zakres będzie wykonany przez Stowarzyszenie. 
 
Pani Anna Czekanowicz - DrąŜewska - Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
W tej chwili to juz jest znane. Dawniej było, Ŝe wnioskodawcy robili zwykle figurę. 
Natomiast tutaj jest zapisane, Ŝe to jest łącznie z cokołem i fundamentem. Całość 
tego zadania związanego z pomnikiem, on moŜe stanąć i moŜna w tej chwili 
posprzątać i wysypać kamyczki i coś, co nie kosztuje i będzie wyglądało 
przyzwoicie. Natomiast to nie wiąŜe się z kosztem miasta.  
 
Pan Marek Bumblis - Przewodniczący Komisji 
Koszt moŜe być bardzo mały, bo tam alejki i zieleńce juŜ są. Jest kwestia tylko 
nawiązania do istniejącej infrastruktury. 
Czy są jeszcze jakieś pytania? 
 
Głosów w dyskusji więcej nie było. 
Przystąpiono do głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały  
 
 
USTALENIA KOMISJI:  
Komisja – 4 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały ( druk nr 526). 
 
OPINIA NR 26-5/97 – 13/12 
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Na tym posiedzenie zakończono.  
 
 
Posiedzenie zakończyło się  o godz.09:00. 
 
 
 

 
Przewodniczący  

Komisji Kultury i Promocji RMG 
 

Marek Bumblis 
 
 
 
 
 

 
 
Protokołowała: 
 
Sylwia Karwowska 
Biuro Rady Miasta Gdańska 
 


